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Districte de les Corts 
Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Comas, 18, 1r 
08028 Barcelona 
93 291 64 30 
serveisjuridicslescorts@bcn.cat 
www.bcn.cat/lescorts 

ACTA núm. 1/2024 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA
D’ECONOMIA, HISENDA, PROMOCIÓ ECONÒMICA I

TURISME

A Barcelona, essent les 17:05 h del 7 de març de 2024, es reuneix la Comissió 
Consultiva d’Urbanisme, Transició Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge del Districte
de les Corts a la Sala de Plens del Districte, situada al soterrani de la seu, a la plaça
Comas, 18, sota la presidència la consellera Sra. Irene Morales Morales, a la qual hi
assisteix el conseller membre, Sr. Manuel Becerra Hormigo i Sr. Mario Fco. Campelo
Castro, assistides pel secretari Sr. Amadeo Silva Gómez.

Excusen la seva absència els regidors adscrits, Sra. Francina Vila Valls, Sra. Carolina
Recio Cáceres, Sr. Jordi Castellana i Gamisans i Sr. Gonzalo de Oro-Pulido Plaza; 
també excusen la seva els consellers membres en Sr. Joaquim de Gispert Pi, Sra.
Laura Cañadas Pla, Sr. Xavier Cañigueral González i Sra. Mº del Rosario Mesas
Company.

La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, obre la sessió fent esment 

de l’ordre del dia:  

1. INFORMAR pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona per l’any

2024.

La gerent Yolanda Hernández comenta que el context és que hi ha un 
creixement i que els mitjans de comunicació han anat informant d’una baixada 
important de la taxa d’atur tant a Barcelona com a Catalunya. Afegeix que es 
viu una millora del clima empresarial després de les circumstàncies difícils 
viscudes el 2019 i 2020. 
Continua referint-se a les dades de l’aportació del pressupost de l’Ajuntament al 
PIB municipal, entre 2018 i 2024, amb un creixement actual. L'Ajuntament ha 
tingut un superàvit i aquesta bonança ha portat a que les ratios amb els 
operadors econòmics són de les mitjanes més altes dels últims anys. 
Afirma que les curves d’evolució de pressupost i de conseqüent inversió tinguin 
una evolució ascendent. Afegeix que del 2023 al 2024 les transferències  
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corrents, que provenen de l’estat, han crescut lleugerament, al igual que els 
ingressos patrimonials i les operacions corrents. 
En resum, el total d’ingressos de l’Ajuntament de Barcelona és superior al de 
l’any passat, beneficiant l’estabilització de comptes. Els indicadors van baixar 
en els anys post pandèmia però hem anat cap amunt. Igualment, els 
pressuposts per polítiques pugen: polítiques socials, benestar comunitari, 
seguretat, serveis, transport, habitatge, cultura i educació. 
El pressupost de Les Corts, per la seva banda, ha vist una pujada de 770.000 
euros respecte l’any anterior. El capítol d’inversió està pendent d’aprovacions 
pressupostàries. 
Indica que la protecció i millora del medi ambient ha tingut una baixada i hi ha 
una reconversió de Serveis a les persones, això es degut a que s’han destinat 
serveis a altres partides. 
Per programes, Biblioteques i arxius es manté. En Promoció cultural hi ha quasi 
un augment de quasi 25.000 euros. Puja Instal·lacions d’ocupació del temps 
lliure. Indica que Festes populars s’incorpora, com Promoció i foment de 
l’esport. Òrgans de govern es mantenen, com Administració general. 
Participació ciutadana s’incorporen 5.000 euros a la partida de Promoció i 
foment de l’esport. 
En conclusió, l’increment global és d’uns 600.000 euros. 
Per grups de programes, les partides ja autoritzades, al marge d’altres que 
vinguin als propers mesos, ja figuren diners per a Galileu; Loreto (obres ja 
acabades); Munté que està inaugurat; Keynes (inici en propers mesos). Casa 
Hurtado ja té la partida de l’expropiació. L’Espai Jove de Les Corts ja s’acaben 
els últims ajustos; la partida del Pavelló Illa ja està ingressada. Sobre el 
monestir de Pedralbes, es destina una partida d’un milió i mig d´euros pel pla 
director i l´inici de les obres de rehabilitació de l’espai de les casetes a la baixa 
da del monestir. A més, es treballa amb la Generalitat per a la partida de la 
creació de la Casa Àsia als jardins de Pedralbes. I dins els pressupostos 
participatius ja incorporats, consta la urbanització de Clara Campoamor i Sant 
Joan de Déu. Als propers mesos s’incorpora una partida de 3,800.000 euros 
per l’inici de les obres i queda una última contractació i s’espera que les obres 
comencin el proper mes. 
 
Tenim 1,700.000 euros per Bordeus com a última incorporació a la comissió de govern 

així com la d’Europa, la remodelació de les dues fases. En definitiva, la dotació 

pressupostària està a 7.300.000 euros i hi ha altres projectes pendents. 

 

1a intervenció El Sr. Hernández explica que es va aprovar fa poc la necessitat de 

cobrir la resta de la ronda del Mig. Les associacions de veïns han presentat esmenes 

al projecte. Insten que per qüestió de salut se segueixin les directrius de la Unió 

Europea. Entrega còpia d’aquestes esmenes presentades per registre. Es demana una 

partida de 250.000 euros per fer un estudi. 

 

2a intervenció Un veí comenta si la davallada dels pressupostos de la Generalitat no 

afectarà a la ciutat i se li contesta que no afectarà els projectes municipals. 
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3a intervenció La Sra. Marco, de la coordinadora de Mejía Lequerica, pregunta també  

sobre la ronda del Mig i vol que s’inclogui i demana si hi haurà millores del transport 

públic i es refereix al pla mediambiental i si té en compte la sequera. 

 

 

Li contesta que el pressupost es del 2024 i els projectes que comenten són de ciutat. 

La resta depèn de negociacions no resoltes encara. Sobre la partida de medi ambient 

no és pròpia de Les Corts, és de la Gerència de Parcs i Jardins. Hi ha altres partides 

que s’aproven en un altre espai, en el pressupost de la ciutat. I la partida de Transports 

també s’aplicarà a pressupostos generals. 

 

4a intervenció La Sra. Agelet diu sobre els pressupostos que abans es podien parlar 

en comissions prèvies i ara ja estan determinats. Sobre la urbanització del carrer 

Bordeus parla dels canvis que afecten als veïns. Opina que són projectes coixos de 

participació. 

Li responen que als propers mesos es presentarà el PAM PAD i allà si es podrà 

participar. Les d’avui són despeses corrents i s’incorporen coses ja parlades als 

mandats anteriors. 

 

 

La presidenta Irene Morales Morales, pregunta si hi ha alguna pregunta. No havent 
més temes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 17:32 h, del contingut de la 
qual, certifico. 
 
 
Vist-i-plau         
La presidenta      El secretari     
 
 
 
 
 
Sra. Irene Morales Morales   Sr. Amadeo Silva Gómez 

 




